
Je řada docela nákladných a stavebně náročných akcí, které jsme 
v několika minulých letech uskutečnili a ze kterých můžeme mít radost. 
Je naopak celá řada věcí, které nám stále chybí, stále zdaleka všechno však 
není tak, jak bychom si přáli. 

Jednou z nich je nepořádek. Ten, jako základ špatného vzhledu, 
přestože je ostudou města, nedělá město, ale lidé. Naši lidé, my, kteří tu 
bydlíme, nepořádní vlastníci budov a pozemků a ti, kteří veřejně přístup-
ná prostranství užívají. Známe to v celém území města. Vysypané koše 
v parcích, což se zlepšilo rozmístěním betonových košů, kde je vysypání 
obtížnější a práce, jak známo, některým jedincům nevoní. Odpadky na 
zemi, denně trpělivě vysbírávané pracovníky Služeb města Větřní všude, 
kam se podíváte. Špatné třídění odpadů v separačních nádobách na tří-
děný odpad, které nás stojí z rozpočtu také nemálo peněz. Bezohledné 
parkování a najíždění na travnaté plochy, které se mění v suchý úhor. 
V místech, kde jsou soustředěny kontejnery na tříděný odpad, se často 
hromadí věci, které patří na sběrný dvůr. Takové věci můžeme ovlivnit 
svým chováním my všichni.

Dlouhé roky jsme se bezmocně dívali, jak se okolí Společenského 
domu mění v ostudu Větřní, na podestě budovy a schodišti se v kterouko-
liv denní dobu poflakují lidé, kteří nám svým chováním opravdu nedělají 
dobrou pověst. Přilehlý tenisový areál vypadal jako školka pro vánoční 
stromky, zpustlé parkoviště pod č. p. 101 i před Společenským domem. 

Zastupitelstvo města, ve snaze zabránit konzumaci alkoholu na veřej-
nosti, ji na vyjmenovaných místech zakázalo obecně závaznou vyhláškou. 
Jedním z těch míst je i prostor v okolí Společenského domu. Jenomže jedna 
věc je něco dát na papír a jiná vynutit si dodržování stanovených pravidel. 
A je to úplně stejná situace jako se špatným parkováním. Nekonečný pří-
běh lidí, kteří kašlou na vše. Kupodivu pro normálního člověka i na pokuty.

Při pohledu na vlastní vzhled budovy a přilehlého parkoviště je nám, 
kteří zde žijeme celý život, doslova k pláči. Bohužel, zde je vše v rukou 
vlastníka. Kdo jiný by měl opravit budovu a starat se o pořádek a zvele-
bování svého majetku? Proto Město Větřní zpočátku přivítalo, že vlastník 
nabídl jednání o odprodeji. Bohužel, jak už to bývá, představy součas-
ného vlastníka o případné kupní ceně se naprosto liší od ceny objektu 
stanovené znaleckým posudkem. Současně je potřeba mít předem jasno 
i o využití, a tím i o nákladech na rekonstrukci. Ale přiznejme si, byla by 
to krása, mít zase Společenský dům a okolí v podobě, jak byl v roce 1938 
postaven a kdy se stal pýchou Větřní. Karty má v rukou vlastník a zvažu-
jeme naše možnosti.

Tenisový areál změnil vlastníka, od SK Větřní jej převzalo město. 
Kurty zarostlé stromky byly částečně vyčištěny, začalo se pracovat na 
dokumentaci přestavby, které musí předcházet totální demolice stávají-
cích kabin. Jsou ve strašlivém a nevratně špatném stavu. Máme se za co 
stydět před svými předchůdci, kteří areál vybudovali a my jej nedokázali 

ani udržovat. Ale nepochybuji, že si s ním poradíme tak, jak se to zdařilo 
s plaveckým areálem, který je nyní opět naší pýchou.

Koupili jsme od Města Český Krumlov bývalý lom za železničním 
přejezdem. Druhý krok byl začlenění tohoto pozemku do katastru Větřní. 
To umožní zapracovat jej do územního plánu a vytvořit si tak prostor 
pro případný vznik čistírny odpadních vod za situace, že k tomu budeme 
v zájmu občanů Větřní okolnostmi přinuceni. Jsme prostě připraveni.

Poslední částí města, s výjimkou osad, která nemá kanalizaci, je ulice 
Frymburská. V tomto ohledu je tu mimořádně špatný stav, který není 
srovnatelný s žádnou jinou částí města. Situace je nadále neudržitelná a 
se zpřísňující se legislativou bude stále obtížnější. Proto bylo již před lety 
rozhodnuto o vybudování kanalizace. Podmínkou pro projektanty od 
samého začátku bylo, že nesmí vést státní silnicí a případné křižující pří-
pojky budou řešeny podvrty. Takové řešení se v minulém roce konečně 
podařilo nalézt. Uspořádali jsme veřejné projednání s občany, kterých se 
stavba bude dotýkat, a s potěšením musím konstatovat, že jsme se setkali 
s opravdu vstřícným přístupem, za který bych chtěl i s odstupem času 
všem poděkovat. Zastupitelstvo města na svém jednání dne 10.6.2019 
myšlenku plně podpořilo a vyčlenilo prostředky na zpracování projekto-
vé dokumentace pro stavební řízení, územní rozhodnutí a dokumentace 
provedení stavby. Zpracovatel bude vybrán v připravovaném výběrovém 
řízení. Za vedení města mohu slíbit, že se budeme snažit o co nejrychlejší 
realizaci.

Ing. Pavel Štindl, místostarosta Větřní
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Pozvánka na zasedání 
zastupitelstva města

Zveme občany k účasti na jednání Zastupitelstva města Větřní,
které se bude konat v pondělí dne 9.9.2019 od 18:00 hod. 

Zasedání zastupitelstva se uskuteční v zasedací místnosti 
- v domě čp. 296 ve Školní ulici ve Větřní (nad městskou knihovnou). 

Mgr. Antonín Krák, starosta města

Co Větřní potřebuje dobudovat
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Dne 23. března 2019 slavnostně přivítal starosta města Větřní 
Mgr. Bc. Antonín Krák v obřadní síni nové občánky našeho města. 

Naše pozvání přijali a byli přivítáni Hana a Daniel Tichý se synem Da-
liborem, Martina Ferová se synem Tomášem, Olga Vaněčková Seiwaldová a 
Jaroslav Vaněček se synem Kryštofem, Eva Adamovičová a František Dunka 
s dcerou Izabelou, Nikola Ferencová a Jan Rada s dcerou Marií, Lenka a 
Lukáš Bártíkovi se synem Kristiánem, Lucie a Petr Janičkovi se synem Jo-
nášem, Dominika Prüherová a Patrik Kollinger se synem Kryštofem, Nikola 
Pražáková a Adam Kostka se syny Adamem a Štěpánem, Dagmar Valenová 
a Robert Kuneš s dcerou Josefínou, Tereza a Jiří Fazekašovi se synem Jiřím, 
Šárka Bajkaničová se synem Martinem, Kateřina Bunešová s dcerou Vikto-
rií, Dana Majerská a Daniel Turnhőfer se synem Janem Zachariášem.

V úvodu sobotního setkání vystoupily se svým programem děti 
z mateřské školy pod vedením učitelek paní Petry Bednářové a paní Bla-
ženy Němčekové. Za krásné vystoupení děkujeme.

Kateřina Šustrová

Vítání nových občánků 

V pátek 7. června byli v naší knihovně slavnostně pasováni prvňáčci 
na čtenáře. Pasovacího žezla se ujal pan starosta Mgr. Antonín Krák a pan 
místostarosta Ing. Pavel Štindl předal každému novému čtenáři glejt. Jako 
dárek na prázdniny dostaly děti knížku a na celý následující rok je jim 
poskytnuta registrace v knihovně zdarma, takže ti, kteří odevzdali rodiči 
vyplněnou a podepsanou přihlášku, obdrželi legitimaci do knihovny. Ti, 
kteří zapomněli, mohou ještě dodatečně do knihovny s jedním z rodičů 
přijít a legitimaci dostanou. Na pasovacím žezle přibyla už patnáctá stuž-
ka a od září je připravena cesta do knihovny pro nové prvňáčky.

Celý duben byly vstupní prostory knihovny vyzdobeny výtvarnými 
pracemi dětí, které se opět zapojily do soutěže Lesy a příroda kolem nás. 
Žáci zdejší školy se pravidelně této soutěže už několik let s velmi dobrý-
mi výsledky účastní. I v letošním roce byly vybrány a do krajského kola 
soutěže postoupily obrázky Josefa Čarného, Miroslava Ference a Antona 
Liszenka a kniha, která byla společnou prací žáků 4. A. 

V místním kole byli knihami odměněni Eliška Smetanová, Anton 
Liszenko a Josef Čarný. Tvůrci knihy, žáci 4. A, obdrželi společenskou 
hru.

V krajském kole soutěže obsadil 3. místo Anton Liszenko.
Pro ty, kteří si neumějí období dovolených a prázdnin představit bez 

dobré četby, mám příjemnou zprávu: provoz knihovny zůstává v průbě-
hu letních měsíců nezměněn.

A v knihovně na vás čeká řada nových knih, které budou přibývat 
i o prázdninách:

Například - Hacker, Boj o České Budějovice v letech 1618 - 1619, 
KAR, Kdo maže, ten jede, Krejčí z Osvětimi, Tiché roky, Smrtící taj-
nosti, Povídky o nelásce, Kinští, Křišťálový klíč, Kůly v plotě, Ledový 
dech, Moudrost psychopatů, Můj domov v Sudetech, Můžeš (po)dělat 

cokoli, Naše studánky, Osvětimská ukolébavka, Outsider, Rekonstrukce, 
Rusovláska, Slzy od smíchu, Sněžná slepota, Svědectví z poválečné Šu-
mavy, Šumava - Jak šel život na Březníku, Šumavští rodáci vzpomínají 
4, Zlodějka mýho táty, Znamení hada, Žárlivka, After 4 - Pouto, Deník 
báječného kamaráda, Škola vesmíru - Nouzové přistání, Tomík na ces-
tách, Valentýnka a daleké kraje, Ztřeštěný dům na stromě - 65 pater a 
mnoho dalších.

Informace o knihách a to, zda jsou momentálně k dispozici, najdete 
na webových stránkách knihovny: www.knihovnavetrni.cz kliknutím na 
záložku Katalog knihovny.

-mk- 

V dubnu uplynul už třicátý rok od chvíle, kdy do zdejší ordinace 
dětského lékaře nastoupila MUDr. Jaroslava Vaníčková. Paní doktorka 
se tedy o zdraví našich dětí obětavě stará plných třicet let. V dubnu 1989 
nahradila rovněž dlouhodobě působícího dětského lékaře MUDr. Mi-

loše Lazara a od té doby je každý všední den k dispozici ve své ordinaci 
malým pacientům. Za to Vám, paní doktorko, patří dík a slova uznání.

       
-mk-

Informace z knihovny

Už třicet let se stará o zdraví místních dětí
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V krásných červnových dnech naše škola oslavila své 60. výročí - 
v pátek 7. června jsme k návštěvě pozvali rodiče, bývalé absolventy a ve-
řejnost. Návštěvníci si prohlédli učebny, které si každá třída vyzdobila dle 
svého a připravila i drobné občerstvení - přípravou žáci i učitelé strávili 
páteční dopoledne. Kromě toho jsme nechali nahlédnout návštěvníky do 
kronik školy, připravili jsme panely s fotografiemi, bylo možno si pro-
hlédnout v učebně historické učební pomůcky, v jídelně si žáci a učitelé 
připravili představení - patří jim velký obdiv za energii, kterou pásmu 
věnovali: Mgr. Blažková a 2. B, Mgr. Temiaková a 3. B, Mgr. Vojtíšková 
a 5. B, Mgr. V. Vysušil a 5. A. Mohli jste vidět i představení dívčí taneční 
skupiny. V jídelně proběhla výstava plastik a obrázků vytvořených žáky 
na téma minulosti, současnosti a budoucnosti naší školy, k nahlédnutí 
byla i literární díla žáků, komiksy a další výtvory. V tělocvičně svou 
ohebnost předvedli členové kroužku sportovní gymnastiky pod vedením 
Mgr. Kubaláka.

Paní asistentky připravily i retrohrátky, které měly velký úspěch - na 
školní zahradě byla možnost zahrát si kuličky, zaskákat gumu, zahrát 
gorodky, vzpomenout na „céčka“ a další aktivity z časů minulých.

Došlo i na sportovní klání - volejbalového turnaje se zúčastnili učite-
lé, rodiče, bývalé i současné žákyně.

Mysleli jsme i na občerstvení - v zahradě byla připravena secesní 
kavárnička a opékání klobás. Pozadu nezůstala ani školní družina a ma-
teřská škola - zájemci si mohli prohlédnout např. vloni rekonstruované 
koupelny a sociální zázemí.

V sobotu 8. června paní kuchařky připravily raut pro bývalé i sou-
časné zaměstnance školy, které jsme uvítali ve slavnostně vyzdobené 
jídelně - milá slova k návštěvníkům pronesla ředitelka školy Mgr. Halka 
Jánová, starosta města Mgr. Bc. Antonín Krák, místostarosta Ing. Pavel 
Štindl a bývalí ředitelé školy Mgr. Josef Mikeš, Mgr. Jindřiška Laisková a 
Mgr. Bohumír Šimek.

Každý návštěvník si mohl odnést na památku rostlinu vypěstovanou 
našimi žáky a keramickou placku s obrázkem školy, jejichž výroba byla 
svěřena dětem pod vedením Mgr. Vojtíškové.

Podle ohlasů návštěvníků se energie vložená do přípravy slavností 
vyplatila a těšíme se na další setkání všech, kteří mají k naší škole vztah.

Mgr. Halka Jánová, ředitelka školy

Oslavy 60. výročí školy

Zatímco žáci a učitelé si budou užívat letní prázdniny, škola projde 
proměnou - díky finanční podpoře zřizovatele proběhne zasíťování školy, 
které by nám mělo v dohledné době umožnit přejít na elektronickou tříd-
ní knihu, do které z domova mohou nahlížet i rodiče a mít tak okamžitý 
přehled o prospěchu či případné absenci svých ratolestí. 

Práce na nové počítačové učebně už začaly - do konce léta by měla 
být k dispozici druhá učebna PC s 25 počítačovými stanicemi, starou bu-
deme používat k běžné výuce. Kdo si nestihl prohlédnout „retroučebnu“ 
v rámci oslav, bude moci navštívit zrekonstruovanou učebnu chemie, 
fyziky a přírodopisu. Přibudou nám i interaktivní tabule a nábytek do 
dvou kmenových učeben. 

O prázdninách by se v režii Města Větřní měla odehrát rekonstrukce 
chodníků u mateřské školy, na podzim pak osázení svahu nad školním 
hřištěm.

Mgr. Halka Jánová, ředitelka školy

Na přelomu listopadu a prosince žáci 9. třídy pracovali v předmětu 
výtvarná výchova na tématu komiks libovolnou technikou. Mohli si 
zvolit jakékoli téma. Z počátečních rozpaků se nakonec urodilo spoustu 
zajímavých témat, které žáci zpracovávali různými kreslířskými technika-
mi od perokresby až po kolorovanou kresbu. 

Nejlepší tři práce vybrané porotci učitelů byly odměněny drobnými 
věcnými cenami od vedení školy. 

Komiks a jeho autora, který se umístil na 1. místě, jsme se rozhodli 
představit na těchto stránkách. Doufáme, že vás jeho práce zaujme a při-
spěje k pozitivnímu náhledu na práci žáků naší školy. 

Za ZŠ a MŠ Větřní Martin Kubalák

Zadané téma bylo vymyslet a vytvořit komiks libovolnou technikou. 
Pojmout jsme ho mohli v jakémkoli žánru. Po tomto zadání už tedy bylo 
na nás, jakým směrem se náš komiks bude ubírat. 

Já jsem si konkrétně zvolil perokresbu se sci-fi tématem, který je mi 
osobně blízký. Pro vytvoření základní dějové linky jsem se snažil nekopí-
rovat již existující komiksová díla, ale jen se jimi inspirovat. 

Výběr techniky a vymyšlení děje jsem měl tedy za sebou a přede 
mnou byla už jen produkce výsledného komiksu. To bylo sice zdlouhavé, 
ale v tomto případě není radno něco uspíšit. A to myslím vše od počá-
tečního rozvržení stránek až po konečné detaily v jednotlivých oknech. 
A komiks byl na světě! 

Nikdy před tím jsem se s tímto tématem nesetkal. A netušil jsem, co 
všechno obnáší stvoření takového komiksu, a proto mi nejprve takový 
úkol připadal jako snadný, ale při jeho plnění jsem se do něho vžil a začal 
mne bavit. A za to škole děkuji, že jsem si mohl takovou věc zkusit na 
vlastní kůži. 

Matěj Baštýř, 9. A

Jak se změní naše škola

Komiks

PODĚKOVÁNÍ
Moc děkujeme Stanislavu a Rostislavu Maříkovým z restaurace Kotva 
v Lipně nad Vltavou za bezplatné poskytnutí výborného oběda pro 
děti i jejich pedagogický doprovod po závodech dračích lodí.

ZŠ a MŠ Větřní
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září
Na slavnosti města Větřní vystoupili žáci MŠ a ZŠ. Žáci 6.- 9. třídy a 
vybraní žáci 5. třídy navštívili program Planeta Země. Třídy 5.A a 5.B 
navštívily ZOO v Hluboké nad Vltavou. Ve školní družině se konalo 
divadelní představení pana Pohody. Konal se pobyt v Hořicích pro 
třídu 7. B. Žáci 6. A a 6. B se zúčastnili adaptačního pobytu v Zátoni. 
Proběhlo zahájení akce Rotoped.

říjen 
Proběhl jazykový zájezd do Lince pro 7., 8. a 9. třídu. Uskutečnil se 
program Zdravá 5 ve třídách 2. A, 2. B, 3. A a 3. B. Konal se výtvar-
ný program Bouda pro 4. B a 4. A v doprovodu Mgr. Vojtíškové. 
Uskutečnil se den otevřených dveří SOŠ veterinární v ČB pro první 
ročníky. V rámci 100 let ČSR se třídy 7. A, 7. B, 9. A, 6. A a 6. B vydaly 
na procházku po Větřní. Pro třídy 3. A, 3. B, 5. A, 5. B se konala před-
náška Moje cesta na svět. Proběhla tradiční Burza škol pro žáky 9. A. 
Konala se výstava historických předmětů a fotografií v areálu školy. 
Žáci 1. A, 3. B, 5. A, 5. B se užili mezitřídní vyrábění Halloween. 8. A 
a 9. A navštívily městskou knihovnu v Českém Krumlově v rámci 
projektu Multikulturní svět CPDM. Konala se výstava při příležitosti 
oslavy 100 let ČSR. Třídy 1. A, 1. B navštívily místní knihovnu.

listopad 
Žáci prvních ročníků navštívili ruční dílnu Flema. Proběhla beseda 
s archeologem v 6. A a 6. B. Uskutečnily se workshopy Menšinová 
škola pro žáky 6. a 7. ročníků, Cesta k holocaustu pro 8. a 9. ročníky. 
Proběhl koncert ZUŠ, který navštívily první ročníky. Žáci 8. a 9. 
ročníku navštívili výstavu Vzdělání a řemeslo. Uskutečnil se nábor 
veterinární SUŠ pro 9. A. Ve třídách 3. B a 4. A se konal projekt Po-
mozte dětem čtením. Pro první třídy se konal program Zdravá 5. 9. A 
navštívila úřad práce v Českém Krumlově. Proběhl turnaj ve florbalu 
v Kaplici s výběrem žáků z 6. a 7. ročníků, v Českém Krumlově pro 
žáky 8. a 9. ročníku. Třída 4. A zhlédla divadlo v Českém Krumlově. 
Sedmé třídy navštívily Gastrofest v Českých Budějovicích. Uskutečnil 
se Barevný den ve škole. Konala se dějepisná olympiáda pro 2. stupeň 
ZŠ. Třetí ročníky navštívily knihovnu ve Větřní.

prosinec
Proběhla Mikuláška laťka pro oba stupně ZŠ. Pro 6. A se konal pro-
jektový den v Českém Krumlově. Žáci 9. třídy uspořádali mikuláš-
skou nadílku pro mladší ročníky. Konal se nábor SŠ Kaplice pro žáky 
9. A. V Českém Krumlově proběhla matematická soutěž Magič pro 
vybrané žáky 7. a 8. třídy. Proběhla anglická olympiáda pro 2. stupeň 
ZŠ. Vybraní žáci 2. stupně navštívili divadlo v Českých Budějovicích. 
Žáci prvních ročníků navštívili divadlo v Českém Krumlově. Žáci 
9. třídy navštívili akci Vánoční Krumlov. Proběhly tradiční vánoční 
besídky ve všech třídách.

leden
Proběhl lyžařský kurz pro žáky 2. stupně. Žáci prvních ročníků si 
užili bruslení v Českém Krumlově. Byly zahájeny plavecké kurzy pro 
4. ročníky. Proběhlo okresní kolo dějepisné olympiády v Českém 
Krumlově. Pro 9. A proběhla přednáška o neplánovaném těhotenství. 
Proběhla olympiáda z českého jazyka pro žáky 9. třídy. Uskutečnil se 
projekt SOŠ Velešín pro 9. ročník. 1. A navštívila Muzeum obchodu 
v Českém Krumlově. 

únor
Proběhlo okresní kolo olympiády v němčině. Žáci prvních ročníků 
si opět užili bruslení v Českém Krumlově. Žáci 9. A měli exkurzi ve 
Velešíně.

březen
Žáci 5. A navštívili místní knihovnu. Žáci 3. B měli exkurzi v Českém 
Krumlově. Žáci čtvrtých ročníků navštívili ateliér Tvor. Proběhla 

přednáška cestovatele Kubeše pro žáky třetího až pátého ročníku, 
následně přednášel i pro žáky osmého a devátého ročníku. Proběhl 
přátelský turnaj ve volejbale mezi žáky a učiteli. Ve škole proběhl 
teplákový den. Pro matematicky nadané žáky 1. i 2. stupně se konala 
tradiční matematická soutěž Klokan. Uskutečnil se projekt Děti učí 
děti mezi třídami 4. A a 7.B. Třída 3.B strávila Noc s Andersenem 
ve škole.

duben
Byla ukončena literární soutěž v rámci oslav výročí školy. Proběhl 
zápis žáků do prvních tříd. 7.A a 7. B navštívily Regionální muze-
um v Českém Krumlově. Žáci třetího ročníku se věnovali výrobě 
předmětů s velikonoční tématikou. Školní klub navštívil Hopsárium 
v Českých Budějovicích. 3. B navštívila knihovnu v Českém Krumlo-
vě. Proběhl kurz dopravní výchovy pro žáky pátých a šestých roční-
ků. Vybraní žáci 9. A se zúčastnili branné soutěže. Proběhla rybářská 
olympiáda pro 2. stupeň ZŠ. Vybraní žáci 2. stupně hráli minikopa-
nou v Kaplici. 4. A měla exkurzi v papírně JIP ve Větřní. Konal se 
projektový den pro školní družinu v Českém Krumlově.

květen
Konal se projektový den v Českém Krumlově pro 8. A. Žáci MŠ 
byli rozděleni do prvních tříd.Konaly se zápisy do MŠ. Proběhlo 
divadelní představení Maxipes Fík pro třídu 3. B. Pro žáky 7. B se 
konal projektový den Setkání s mikroskopy. 4. A a 5. A navštívily 
v rámci Dne Evropy ZOO v Hluboké nad Vltavou. Na škole byla 
zorganizována akce Den bláznů. 5. B a 5. A navštívily výtvarný 
ateliér Bouda. Třída 5. A měla projektový den v muzeu v Českém 
Krumlově. Proběhl Pohár rozhlasu v atletice v Kaplici, zúčastnili se 
ho vybraní žáci 2. stupně ZŠ. Uskutečnilo se komunitně osvětové 
setkání rodičů budoucích žáků prvních ročníků s jejich budoucími 
učitelkami. Proběhl projekt Seznámení s mikroskopem pro žáky 
třetích ročníků. 4. B zažila projektový den v Českém Krumlově. 
Konalo se vystoupení žáků na Dni matek pod vedením magistra 
Sitty. Proběhl kurz dopravní výchovy pro žáky čtvrtých ročníků. 
9. A i další vybraní žáci se zúčastnili závodů Dračích lodí na Lipně. 
Proběhlo krajské kolo Poháru rozhlasu v Táboře. Třída 7. A byla na 
exkurzi v Zátoni. V 5. A proběhl projektový den na téma finanční 
gramotnosti. Třída 3. B navštívila archív v Českém Krumlově. Žáci 
9. třídy zažili projektový den v historickém centru Českého Krum-
lova. Vybrané žákyně se zúčastnily volejbalového soustředění v Ho-
řicích, vybraní žáci se zúčastnili atletické olympiády v Kaplici. Žáci 
prvního stupně se zúčastnili tradičního Dne dětí v Olšině. Třída 
3. A navštívila mysliveckou chatu. Proběhla atletická olympiáda pro 
1. stupeň ZŠ.

červen
5. B navštívila Dům umění v Českém Krumlově. Školní družina 
zažila projektový den Psí život a návštěvu Informačního centra 
pro mládež v Českém Krumlově. Třídy 1. B, 2. B, 4. B navštívily 
Hopsárium v Českých Budějovicích. Konaly se oslavy 60. výročí 
založení školy. Třída 8. A navštívila Jump Arénu v Českých Bu-
dějovicích. 4. A navštívila planetárium v Českých Budějovicích. 
Ve školní družině se konalo divadelní představení pana Pohody. 
Vybraní žáci 2. stupně se zúčastnili atletické olympiády v Kaplici. 
5. A si užila přírodovědnou vycházku v prostředí Barevné skály. 
Proběhlo každoroční fotografování žáků. 9.A se zúčastnila exkurze 
do Pasovarů a Světlíku. 5. A a 4. B navštívily planetárium, konal se 
pro ně projektový den v Táboře. Páté ročníky se zúčastnily pobytu 
v Hořicích. 3. B si užila návštěvu Divadla u Kapličky. 8. A navštívila 
SOŠ ve Velešíně. Proběhl absolventský ples 9. třídy.

Za ZŠ a MŠ Větřní Mgr. František Jech

Přehled akcí - školní rok 2018-2019
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Beseda o zdravotnických pomůckách
proběhla v naší klubovně dne 14.3. s ergoterapeutkou firmy DMA 

Praha paní Mgr. Marcelou Kryski, která nás seznámila se zdravotnickými 
pomůckami potřebnými pro usnadnění pohybu a osobní hygienu.

Keramika
Několik odvážlivců šlo vyzkoušet své umělecké vlohy ke tvoření 

z hlíny. Paní Blanka Cimlová nás zasvětila do celé problematiky tvoření 
a potom již záleželo na každém z nás, jak se naše dílka podaří. Návštěva 
zde nás natolik zaujala, že pokračujeme v návrzích dílek, za které se již 
nemusíme stydět. Naše výrobky jste mohli zhodnotit na Jarní a veliko-
noční výstavě.

Jarní a velikonoční výstava
Je to již tradice v pořádání výstav v našem městě, a proto jsme po-

čátkem dubna v zasedací síni využili schopnosti našich spoluobčanů 
a vystavili jsme jejich výrobky evokující příslušnost k jaru a Velikonocím. 
Některé vystavené věci bylo možné si zakoupit za ceny, které byly roz-
hodně přijatelné. Vyzkoušeli jsme jeden den na přání občanů prodloužit 
výstavu do 18 hodin, ale v této době nikdo nepřišel. Chci poděkovat všem 
vystavovatelům, členům klubu (někteří zde strávili celé 3 dny) a i těm, 
kteří se přišli na výstavu podívat. Poděkování patří i Městu Větřní, které 
nás v našich akcích všestranně podporuje. Vztah města k této činnosti je 
vidět nejenom na tom, že oficiální zahájení výstavy provádějí jeho před-
stavitelé, ale pracovníci městského úřadu se účastní výstavy i v ostatní 
dny.

100 let trampingu
2.dubna přišel do klubu zavzpomínat na toto výročí Milan Soukup. 

Vzpomněl i na své kamarády trampy i na zážitky, které má hluboko vryty 
ve svém srdíčku. Někteří jeho souputníci již nejsou mezi námi. Některé 
artefakty, které donesl, byly starší než 70 let. Celou besedu doprovázel 
vlastní fotodokumentací. Další beseda s ním je naplánována na listopad 
a měla by se týkat vzniku přehrady Lipno.

Heligonky 2019
Sobotní odpoledne 27. 4. Klub seniorů za podpory Města Větřní 

uspořádal 2. ročník Setkání harmonikářů a heligonkářů v restauraci Sla-
vie. 13 účinkujících nebylo jenom z nejbližšího okolí, ale přijeli i z Tábora 
nebo okolí Budějovic. Zdravotní stav legendy pana Jana Komendy nedo-
volil, aby se také zúčastnil. Stává se tradicí, že setkání zahajuje nejmladší 
účastník, kterým byl i letos žák zdejší ZŠ Honzík Laštovka. Z našeho 
pohledu to bylo úžasné odpoledne plné hudby a zpěvu nejenom heligon-
kářů, ale i nás posluchačů. Všichni jsme se báječně 
bavili. Jediným kazem jsou minimální prostory 
v restauraci Slavie, ale ti, kteří se chtějí bavit, nám 
snad stísněné podmínky prominou. Za ozvučení 
děkujeme panu Miloši Solfronkovi.

Rozloučení s Karlem Jirákem
Poslední den, kdy nás naposledy v klubu na-

vštívil pan Karel Jirák, byl 2. květen letošního roku. 
Karel se svou sestrou ukončil tento den nejenom 
pobyt v našem klubu, ale i v našem městě. Odstěho-
val se do Nejdku, kde jej sestra bude mít blíže nejen 
k sobě, ale i dalším příbuzným. Vzpomeneme si na 
něj v dobrém nejen u nás v klubu, ale připomínáme 
si i jeho hudební produkce v době, kdy byl ještě plně 
zdráv.

Den matek 2019
Za podpory města jsme již tradičně sešli v re-

stauraci Slavie u příležitosti Dne matek. Děti z MŠ 

vystoupily s krásným pásmem, které s nimi připravily paní učitelky 
Olga Svobodová a Irena Sikutová. Ze ZŠ vystoupili žáci pod vedením 
Mgr. Richarda Sitty. K tanci a poslechu hrál náš oblíbený muzikant Pepa 
Litvan. Všechny přítomné ženy dostaly krásnou růži z rukou pana sta-
rosty Mgr. Antonína Kráka a místostarosty Ing. Pavla Štindla, kteří také 
gratulovali paní Žofii Kyselové k jejím krásným 95. narozeninám. Mimo 
krásné orchideje dostala rovněž poukázku a od obou polibek. K přání se 
připojila i matrikářka paní Bc. Kateřina Šustrová. Děkujeme Městu Větř-
ní za finanční podporu a všem, kteří se na přípravě Dne matek podíleli. 
Rodinné restauraci Slavie děkujeme za přípravu prostředí a občerstvení.

A heligonky trochu jinak
Jedno květnové odpoledne (konkrétně 18.5.) jsme si do restaurace 

Slavie pozvali jednoho známého heligonkáře pana Karla Císaře a jedno-
ho méně známého heligonkáře pana Václava Janečka, kterého můžeme 
vídat i v Jihočeském divadle. Celé odpoledne nám předváděli pestrou 
šíři lidových písniček a vyprávění. Zvučný hlas pana Janečka nám zněl 
v uších ještě dlouho po skončení jejich vystoupení. Bylo to další krásné 
odpoledne s písničkou, a kdo nepřišel, může jenom litovat.

Protože je opakování matka moudrosti (a my chceme býti stále 
moudřejší) a také nechceme zapomínat, zopakovali jsme si heligonky, 
tentokrát ve Vyšším Brodě. Děkujeme Bc. Kateřině Šustrové za zajištění 
dopravy tam i zpět.

Den dětí 31. 5. 2019
Členové Klubu seniorů se 31.5.2019 podíleli na zajištění Dne dětí na 

několika stanovištích. Tímto děkujeme všem, zejména Míše Gelnarové, 
za přípravu a realizaci této akce.

Zájezd Orlík, Příbram
Červen a jeho čtvrtý den je dnem, kdy jsme ve spolupráci s Městem 

Větřní uspořádali zájezd pro seniory na zámek Orlík, kde jsme též navští-
vili akvárium. Poté jsme odjeli do Příbrami, kde byla hlavním tématem 
návštěva poutního místa Svatá Hora.

Co nás čeká v nejbližších dnech?
21.9.2019 od 14.00 v restauraci Slavie se koná setkání rodáků a staro-

usedlíků, takže nás čeká prázdninová usilovná příprava setkání.

Nevylučujeme krátké výlety po okolí.
Přejeme nám všem příjemné a ve zdraví prožité léto.

Za Klub seniorů Jiřina Kozáková

Ze života klubu seniorů
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Šipky jsou jednou z nejstarších anglických hospodských her, která se 
koncem 70. let minulého století stala jedním z nejpopulárnějších sportů 
na světě. Šipky jsou zároveň sport, sportovní náčiní, ale i zábavná hra, při 
které se házejí šipky na terč. Šipky patří do kategorie přesnostních sportů 
(dále např. curling, lukostřelba, kulečník, petanque). V šipkách existuje více 
variant her, nejznámější a nejvíce hrané jsou 501 (301, 701 a další odvozené 
varianty), Cricket a High Score. Při každé hře se hráči (2 a více) střídají u 
terče v tzv. kolech a odhazují své 3 šipky, dokud některý z hráčů nesplní 
podmínky hry a nevyhraje. Jedné hře se říká též „leg“ (termíny používané v 
šipkovém sportu jsou i v Česku často přejaté z angličtiny). Utkání se skládá 
z předem určeného počtu legů nebo setů (skládajících se z legů).

Ve Větřní se hrají šipky zhruba od roku 1991 v restauraci Slavie, poz-
ději U Štolla a postupně v ostatních hospodách. Dnes máme ve Větřní 

tři šipkové kluby. V restauraci Slavie tým DC Slavie ve složení Lubomír 
Růžička, František Frühauf, Jaroslav Seltsam st., Jaroslav Seltsam ml., Petr 
Šaray, Pavel Říha, Ivana Květenská a Petr Zikeš. V hostinci U tří Lišek 
tým Pantera ve složení Roman Agorovič, Jan Dubeň, Pavlína Mikešová, 
Denis Nabytý, Jan Perník a Pavel Šaray. A tým DC Scorpio ve složení 
Milan Churan, Zuzana Churanová, Marian Fiala, Miroslav Janeš, David 
Jiřikovský, František Kučera, Martin Říčař a Jiří Štrob. 

Letos hrál tým Pantery 2. jihočeskou ligu a umístil se jako druhý s 38 
body, tým DC Slavie skončil v 3. jihočeské lize první s 37 body a postou-
pil do 2. ligy a družstvo DC Scorpio v 3. jihočeské lize šesté s 11 body. 
Přijďte podpořit své oblíbence do našich krásných hospod .

Petr Šaray

Šipky

LESY MĚSTA  
ČESKÝ KRUMLOV

Prodej palivového dříví  
v délkách 2 a 4 m

Jehličnaté – cena 499 Kč / PRM bez DPH 

Kontakt: 
tel. 380 711 567

e-mail: lesymestack@cmail.cz

www.lesymestack.cz

KLÁŠTERNÍ  

VYŠŠÍ BROD 2019 

koncerty

JAROSLAV HUTKA
29. 8.  

18.00 HOD., GOTICKÉ SKLEPENÍ KLÁŠTERA
  ... VSTUPNÉ: 

       JIŘÍ SCHMITZER
15. 8.  

18.00 HOD., GOTICKÉ SKLEPENÍ KLÁŠTERA
 ... VSTUPNÉ:

18. 7.  19.00 HOD., KLÁŠTERNÍ ZAHRADA  
... VSTUPNÉ: 

VÁCLAV NOID BÁRTA 
& BEKBEK CLAN

19.00 HOD., KLÁŠTERNÍ ZAHRADA  
 ... VSTUPNÉ:

BÁRA BASIKOVÁ 
& BASICBAND 

4. 7. 

PŘEDPRODEJ  
OD 1. DUBNA 2019  
V INFOCENTRU
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